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SLOVO STAROSTY

Číslo 2/2015, ROČNÍK V.

AKTUÁLNĚ Z OBCE

Vážení spoluobčané,

dostává se Vám do rukou letošní druhé číslo Obecních novin. Z ohlasů, které se k nám dostanou, pevně 
věřím, že noviny čtete a tím se i zajímáte o dění v obci.

Stále probíhají práce na projektu „Obnova vybrané zeleně v obci Dolní Přím, Probluz, Horní Přím, Nový Přím 
a Jehlice“, jak jste si jistě sami všimli. Stromy a keře jsou již z 95 % vysázeny a v těchto dnech se již hezky zelenají 
anebo kvetou. I když nám s tímto projektem přibylo práce, tak to se to podle mého úsudku vyplatilo.

Další novinkou je výměna plotu okolo části zahrady u zámku. Plot bude kovový s drobnými okrasnými prvky 
a to zatím v délce cca 100 m. Zbývajících 120 m plotu bude z pletiva (tento díl bude vyměněn za kovový 
v druhé etapě). V zahradě u zámku by mělo vyrůst odpočinkové místo, které by také sloužilo pro případné 
fotografování svateb, které se v naší kapli konají a jejichž intenzita narůstá.

V již zmíněné kapli by se měl na podzim provádět průzkum stěn týkající se obnovy případných dalších fresek.
Co se stavebních oprav a úprav týká, tak v měsíci červenci budou zahájeny práce na rekonstrukci vstupního 

schodiště u kostela na Probluzi. Tuto akci provede firma Petr Lacourt – Dolní Přím. Dále se již započalo s generální 
opravou uvolněného bytu vedle hasičské zbrojnice.

Obec má také podanou žádost o dotaci na výstavbu vodovodu do Jehlice. Nyní čekáme, zda budeme 
s žádostí úspěšní. Pokud ano, mohlo by se ještě do konce roku počítat se započetím realizace této akce.

A protože se blíží čas dovolených, přeji Vám všem hodně sluníčka, pohody a klidu tak, abyste načerpali nové síly.

Petr Švasta, starosta obce

Opravy v okolí kostela na Probluzi
V prvním čtvrtletí letošního roku byla dokončena výměna 

plotu u kostela na Probluzi. S opravami v okolí kostela se 
však ještě zdaleka nekončí. V červenci bude následovat 
oprava vstupního schodiště a poté budou ještě usazena 
nová vrata. Malé poptávkové řízení na opravu schodiště 
vyhrála stavební firma p. Petra Lacourta z Dolního Přímu 
s nabídkovou cenou 139 419 Kč. 

Pro správnou informovanost občanů je třeba uvést, že 
veškeré pozemky kolem kostela včetně hřbitova a pomníků 
jsou v majetku naší obce. Uvedenými opravami tedy 
zvelebujeme obecní majetek. Církvi patří pouze samotná 
budova kostela, nikoliv její okolí.

Výměna plotu kolem zámecké zahrady  
na Dolním Přímu

Protože se oprava plotu kolem kostela na Probluzi 
setkala s pozitivními ohlasy, bylo na jednání zastupitelstva 
domluveno, že bude provedena výměna plotu i kolem 
zámecké zahrady na Dolním Přímu. Původní dřevěný plot 

byl již nevyhovující a na třech místech byla plotová pole 
zničená nebo úplně chyběla. Nejprve proběhlo jednání 
o  tom, jaký materiál pro nový plot zvolit. Nadpoloviční 
většina zastupitelů hlasovala pro plot kovový.

V malém poptávkovém řízení se tedy vybíralo z firem, 
které připravily cenové nabídky s použitím kovových prvků. 
Pro zhotovení výše uvedené zakázky byla nakonec vybrána 
firma Ing. Ivo Pavlíka z Dolního Přímu s cenovou nabídkou 
123 154 Kč. Tato cena je za první etapu – 100 metrů (oblouk 
od kaple po budovu drůbežárny). Dalších 120 m plotu bude 
dokončeno příští rok v druhé etapě oprav.

Obnova freskové výzdoby v kapli  
na Dolním Přímě

Každý z našich občanů měl jistě možnost nahlédnout do 
kaple na Dolním Přímu a všimnout si částečně odhalené 
freskové výzdoby zobrazující sv. Františka Xaverského. 
Protože je možné a pravděpodobné, že se pod nánosem 
malby a štuku nachází více barokních nástěnných maleb 
z doby, kdy přímský zámek vlastnili jezuité, připravila Obec 
Dolní Přím projekt na obnovení fresek. 



- 2 -

Práce na odhalování fresek budou rozděleny do dvou 
etap. Prvním krokem bude průzkum zdiva a maleb. V praxi 
to znamená, že budou zavedeny speciální sondy do míst, 
kde je předpoklad výskytu dalších nástěnných maleb 
(oválná a trojúhelníková zrcadla na klenbě, klenební pasy, 
rámy zrcadel, niky zakončené reliéfními mušlemi, okolí 
oken, dveřních otvorů, apod.). Z již odkrytých fresek budou 
odebrány vzorky, které budou použity k zjištění současného 
stavu malby a podkladových omítek. 

Tuto část prací pro nás zajistí studenti restaurování 
z  Filozofické fakulty v Pardubicích (detašované pracoviště 
Litomyšl). Cena za práce za první etapu projektu byla 
vyčíslena na 47 432 Kč. Uvedené práce by měly v kapli 
probíhat poslední dva týdny v říjnu. V tuto dobu bude kaple 
pro veřejnost z technických důvodů uzavřená. 

O druhé etapě projektu - samotné odhalení a restaurování 
fresek - bude obecní zastupitelstvo jednat s přihlédnutím 
k  výsledku průzkumu, který by měla mít naše obec 
k dispozici v lednu 2016.

Plocha pod kontejnery na Probluzi
Obec Dolní Přím letos navázala na úpravy okolí knihovny 

na Probluzi. V jarních měsících bylo vybudována nová 
podkladová plocha pod kontejnery. Jako zhotovitel díla 
byla vybrána firma Jiří Neumann s.r.o. s nabídkovou cenou 
24 067 Kč.

Sběr odpadků – poděkování
Obec Dolní Přím děkuje členům SDH Dolní Přím, AFK 

Probluz a všem občanům, kteří se 28. 3. 2015 dobrovolně 
zúčastnili brigády na sběr odpadků v příkopech kolem 
všech našich místních částí. Odpadků bohužel meziročně 
neubývá, a tak je vyhlašování každoroční brigády stále 
potřeba. Letos nás nepříjemně překvapila černá skládka 
pod drůbežárnou na Dolním Přímě. Tato plocha je určená 
pouze k odkládání čisté hlíny a trávy. Prosíme občany, aby 
toto složení odkládaného odpadu dodržovali. 

Oprava koupaliště
Velké poděkování patří našim občanům také za 

odpracované brigádnické hodiny při čištění koupaliště na 
Probluzi. 

Provedené práce byly nezbytné i pro přípravu další etapy 
oprav koupaliště. V letošním roce byla potažena další část 
dna materiálem mapegrout. Tuto práci pro naši obec zajistil 
p. Patrik Mňuk za cenu 52 359 Kč. 

Dále byla provedena výměna pískové filtrace firmou Jiří 
Rubáš za cenu 37 752 Kč.

Na jaře 2016 budou opravy koupaliště nadále pokračovat. 
Měl by být dokončen nátěr dna a bočních stěn koupaliště.

Obnova zeleně
Jak jste byli již dříve informováni, proběhla letos na jaře 

v rámci dotace z Evropské Unie z programu OPŽP (operační 
program životního prostředí), který se zabývá obnovou 
krajinných struktur a podporou regenerace urbanizované 
krajiny, obměna zeleně ve všech našich obcích.

Celkem bylo vykáceno 190 stromů a vysázeno 690 nových 
dřevin (229 stromů a 461 keřových skupin). Obec se bude 
starat o nově vysázené dřeviny v intravilánu (zastavěné 
území). Kvůli bezproblémovému zajištění zavlažování byl 
zakoupen přívěsný vozík za obecní auto v ceně 21 000 Kč 
a pořízena nádrž na vodu. O nově vysázené dřeviny v rámci 
intravilánu se bude po dobu následujících pěti let starat 
zahradnická firma a to včetně vyžínání trávy v okolí dřevin, 
zalévání a ochrany proti okusování kmenů zvěří. Zmíněná 
pětiletá péče o zeleň ze strany zahradnické firmy je součástí 
dotace a naši obec to již finančně nezatíží.

Socha vodníka
Pan Karel Krafek z Probluze 

vyřezal pro naši obec z horno-
přímské lípy sochu vodníka ve 
velikosti dospělého člověka. 
Dřevěná socha bude nejprve 
k vidění v kapli a po vyschnutí 
dřeva bude umístěná u rybníka 
na Dolním Přímu. 

Věříme, že se vodník stane 
příjemným zpestřením pro 
každého, kdo k přímskému 
rybníku zavítá na procházku. 

Dopravní zrcadla u školy a v Boře
Kvůli zpřehlednění dopravní situace investovala obec 

16  699 Kč do dvou dopravních zrcadel. Zrcadla jsou 
umístěná v zatáčce za kostelem při příjezdu ke škole a v Boře 
při výjezdu od Probluze.
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA  

Od července do září 2015 
oslaví svá životní jubilea: 

Helena Ševčíková, Probluz
Věra Midlochová, Nový Přím 
Oldřiška Novotná, Probluz
František Košťál, Probluz
Jitka Šulcová, Dolní Přím 
Jiří Veverka, Horní Přím 
Jaroslav Novotný, Dolní Přím 
Vladimír Polák, Dolní Přím 
Františka Havrdová, Dolní Přím 
Naděžda Krahulcová, Horní Přím 
Jindra Poláková, Dolní Přím

Rodičům srdečně blahopřejeme!

Narodili se:

Patrik Švasta
(Horní Přím)

Adéla Bártová
(Horní Přím)

     Oslavencům přejeme  
       hodně zdraví, lásky, štěstí  
           a životního optimismu!

Úspěchy přímských sportovců
Jsme velmi pyšní, že Vás i v tomto čísle Obecních novin můžeme informovat o dalších z našich mladých nadějných sportovců.

Velkým úspěchem pro mladého 
fotbalistu a zároveň i  pýchou pro 
naši obec bylo nasazení Jana Vobe-
jdy z Probluze do zápasu 1. fotbalo-
vé ligy. Jan Vobejda nastoupil 30. 5. 
2015 za FC Hradec Králové v zápa-
se proti Teplicím. Při svém prvním 
ligovém zápase byl nasazený celé 
utkání a vedl si velmi dobře. Zápas 
skončil vítězstvím pro Hradec 3:1.

Tímto utkáním se bohužel fot-
balisté FC Hradec Králové s  první 
fotbalovou ligou rozloučili, pro-
tože celkově obsadili až předpo-
slední místo tabulky před Českými 
Budějovicemi.

Janu Vobejdovi přejeme hodně štěstí a otevřenou cestu k dalším 
velkým sportovním úspěchům.

Dalším šikovným fotba-
listou je Štěpán Podsadlo, 
který nastupuje také v dre-
su hradeckých „Votroků“. 
Nyní již v  kategorii U15, 
přestože věkově stále pa-
tří o ročník níže. Štěpán 
je obránce, který může 
hrát na levé i pravé straně 
a hravě zvládl i zmiňovaný 
přechod do vyšší katego-
rie mezi starší hráče. Mož-
ná i proto byl trenéry FC 
Hradec Králové vyhlášen 
hráčem měsíce března 
v žákovské kategorii.

I Štěpánovi gratulujeme a přejeme hodně sportovních 
úspěchů!

Vítání občánků
Dne 26. 4. 2015 jsme přivítali dalšího občánka naší obce 

- Eliáše Valu z Dolního Přímu. Jako tradičně se slavnostní 
setkání konalo v zámecké kapli na Dolním Přímě. I když 
jsme vítali pouze jedno miminko, účast hostů i účinkujících 
byla hojná. Zástupkyně obecního úřadu Hana Vycpálková 
pronesla krátkou slavnostní řeč a poté přišly na řadu děti 
z MŠ Probluz, které přednesly krátké pásmo básniček. Milou 
tečkou celého slavnostního obřadu bylo hudební flétnové 
vystoupení současných i bývalých žáků ze ZŠ Probluz.  
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Z PROBLUZSKÉ ŠKOLY

Testování znalostí žáků
Žáci pátých ročníků prošli letos poprvé mezi- 

školním srovnávacím testováním ze znalostí učiva 
z matematiky, českého jazyka a angličtiny. Srov-
návacích testů se zúčastnilo 6 škol (z toho 4 plně 
organizované, 2 malotřídky).

Výsledky v jednotlivých předmětech i celkový 
výsledek, jak si vedla naše škola, naleznete v při-
ložených grafech. 

O kvalitě výuky na naší malé škole Vás může 
mimo jiné přesvědčit i vysoká úspěšnost našich 
žáků při přijímacích zkouškách na osmiletá a šesti- 
letá gymnázia.

Školní karneval 
20. února jsme pro děti připravili odpoledne 

plné soutěží v maskách, tanečků, her a dobrot. 
Program si užívaly děti z mateřské i základní školy.

Divadlo v Nové Bydžově
3. března jsme vyrazili do Nového Bydžova na 

divadelní představení Krejčík Ondra, které bylo 
výchovně zaměřené na slušné chování, hygienu 
a pořádek.

Florbal Mžany
17. březen byl pro nás ve znamení sportu. Po 

poctivé přípravě v naší tělocvičně se naše děti zú-
častnily florbalového turnaje v Mžanech. Postavili 
jsme dokonce dva týmy a s radostným očekává-
ním jsme se vypravili do boje proti dalším 6 nasa-
zeným družstvům. Domů jsme jeli s velkou radostí 
ale i s trochou smutku. Jeden z našich týmů totiž 
skončil na prvním a druhý na posledním - osmém 
místě.

Kurz plavání
Ani v letošním roce jsme nevynechali kurz plavání. 

Jezdili jsme pravidelně s žáčky 1., 2. a  3.  ročníku 
od 23. 3. do 15. 6. do hradeckých městských lázní. 
Kurz plavání byl stejně jako v  přechozích letech 
zakončen návštěvou Aqua parku.

Turnaj ve vybíjené v Malšově Lhotě
Sportu jsme se věnovali i poslední březnový den. Přijali jsme 

pozvání ze školy v Malšově Lhotě na turnaj ve vybíjené. Sportovního 
klání se zúčastnilo 8 týmů. Naše družstvo získalo „bramborovou“ 
medaili za 4. místo.

Velikonoční dílny
První aprílový den jsme si zpříjemnili velikonočními dílnami. Ve 

skupinách jsme si vyrobili papírové velikonoční kraslice, ozdobili 
uvařená vajíčka vločkovou mozaikou, vyráběli mozaiky ze samotvrd-
noucí hmoty a korálků, pletli proutěné klícky pro bambulkové a kar-
tonové kuřátko a k tomu baštili česnekovou pomazánku :-).  

Divadlo ve škole
20. dubna jsme potěšili naše nejmladší děti z mateřské školy 

a z prvního a druhého ročníku základní školy pohádkou „Jak vodníček 
uklízel rybníček“. Herci přijeli přímo za námi do naší školičky.
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Vybíjená Nechanice
Ani letos jsme nevynechali tradiční turnaj ve vybíjené, který 

pořádá ZŠ Nechanice. Letos jsme složili soutěžní družstvo 
z nejmladších dětí (1. - 3. ročník) a vybojovali jsme krásné 
4. místo.

Atletika v Černožicích 
26. 5. jsme se vydali na atletické závody do Černožic. Z naší 

školy se závodů po užším výběru zúčastnilo 7 dětí. 
Soutěžilo se ve skoku dalekém, sprintu na 50 metrů, běhu 

na 300 metrů a hodu do dálky. 
Naši mladí sportovci byli velmi úspěšní:  

Jiří Malý získal 2. místo v běhu na 300 m, 1. místo v hodu 
kriketovým míčkem a 1. místo ve sprintu na 50 m. 
Michal Hejzlar získal 1. místo v běhu na 300 m, 1. místo ve 
skoku dalekém a 2. místo ve sprintu na 50 m. 
Anna Vycpálková obsadila 1. místo ve sprintu na 50 m, 
1. místo ve skoku dalekém a 1. místo v hodu kriketovým 
míčkem. 

   

Výsledky 51. ročníku okresního kola 
atletických závodů malotřídních škol 

Dne 9. 6. 2015 proběhl i přes nepřízeň počasí 51. ročník 
okresního kola atletických závodů malotřídních škol. Na spor-
tovním hřišti ZŠ Sever v Hradci Králové se sešlo 49 závodníků. 
Zástupci naší malé školy byli více než úspěšní. 
Jiří Malý získal 3. místo v hodu kriketovým míčkem a 3. místo 
v běhu na 300 m. 
Michal Hejzlar získal 2. místo v běhu na 300 m, 3. místo ve 
skoku dalekém a 2. místo ve sprintu na 50 m. 
Anna Vycpálková obsadila 1. místo ve sprintu na 50 m, 
2.  místo ve skoku dalekém a 2. místo hodu kriketovým 
míčkem. 

Dětem srdečně blahopřejeme a děkujeme za vzornou  
reprezentaci naší školy.

Škola v přírodě
Červen jsme zahájili příjemným týdenním pobytem na škole 

v přírodě. Letos jsme pobyli v rekreačním zařízení Klučanka 
u Teplic nad Metují.

Nyní už jen vylepšíme známky na vysvědčení  
a těšíme se na prázdniny!

Školní olympiáda
Na 22. dubna jsme pro děti připravili sportovně po-

znávací dopoledne. Program na školní zahradě byl bo-
hatý pro děti z mateřské i základní školy. Skákali jsme 
v pytlích, házeli mince na přesnost do vody, házeli 
míčkem na cíl. Úspěch sklidil i slalom na koloběžkách, 
skákání přes švihadla a lano i poznávání rostlin a živoči-
chů. Olympiádu jsme zakončili procházkou do Třesovic 
a opékáním buřtů.

Malířská soutěž a orientační běh
Naše žákyně Anička Vycpálková zvítězila ve výtvarné 

soutěži vypsané magistrátem HK – „Zájem a blaho dítěte“, 
které se zúčastnili naši malíři ze 3., 4. a 5.třídy. Mimo 
jiné vyhrála i pytel buřtů, o který se ochotně rozdělila 
se spolužáky. Paní učitelka Černá tedy hned 12. 5. 2015 
připravila pro děti orientační běh v okolí školy a všichni 
závodníci si pak za odměnu opekli buřtík od Aničky 
Vycpálkové. Nejlepší běžci navíc získali od paní učitelky 
sladkou odměnu.

Tělocvik na koloběžkách

Ping-pongový turnaj

Výtvarná výchova
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CO SE PRO VÁS CHYSTÁ

Rozloučení s prázdninami
Přestože letní dny jsou teprve před námi, již nyní bychom 

rádi pozvali všechny děti na rozloučení s prázdninami, které 
bude připravené na hasičské louce poslední srpnovou 
sobotu (29. 8. 2015). Můžete se těšit na odpoledne plné 
zábavy. Pro děti bude připravený skákací hrad, trampolína, 
soutěže a jízda na koních.  

Kurzy aerobiku a zumby v ZŠ Probluz
Kdy: od září 2015 - přesný den i hodina budou ještě 
upřesněny (na vývěsce formou plakátu)
Kde: tělocvična ZŠ a MŠ Probluz
Lektor: Maruška Vycpálková (aktivní závodnice ve II. vý-
konnostní třídě aerobiku fitness)
Vstupné: 20 Kč

Všechny hodiny budou přizpůsobeny pro širokou veřej-
nost a bude brán zřetel na fyzickou zdatnost účastníků. 
Lekce aerobiku a zumby se budou vždy po týdnu střídat.

Zájezd do divadla
SDH Dolní Přím ve spolupráci s Obcí Dolní Přím pro Vás 

chystá tradiční podzimní zájezd do divadla. 
Pojedeme 17. 10. 2015 do Divadla Hybernia 

na představení PŘÍZRAK LONDÝNA.

Děj: Londýn, Whitechapel, 1888 V srdci pochmurné a bezú-
těšné londýnské čtvrti Whitechapel zavraždil neznámý útočník 
jednu z místních prostitutek. Za zločin je zatčen drsný řezník 
Chuck, který oběť v předvečer vraždy surově zbil. V té samé 
době přichází do Whitechapelu také dva mladící z bohatého 
londýnského West Endu hledat dobrodružství, každý však jiné-
ho druhu: zatímco samolibý Sean si chce se zdejšími ženami 
především užívat, citlivý Henry maluje jejich portréty a akty. 
Oběma se zalíbí krásná švadlenka Evelyn, kterou nad ránem 
náhodou potkají v jedné z potemnělých uliček. Právě její sest-
ra Annie se ale stává druhou obětí tajemného vraha, který její 
tělo při svém zuřivém činu příšerně zohaví. Děsuplných vražd 
si začínají všímat i novináři, kteří v senzačních popisech okol-
ností obludných činů vidí šanci lépe prodat své bulvární plátky. 
Londýnem se šíří strach. Situací kolem ohavných vražd a  do-
provázejícího mediálního skandálu jsou znepokojeni nejen 
policejní vyšetřovatelé a ředitel Scotland Yardu, ale také vláda 
i sama královna Viktorie. Počet brutálně zavražděných a zne-
tvořených prostitutek se neustále zvyšuje, napětí a nervozita 
stoupá. Kdo je ale oním záhadným vrahem s přezdívkou Jack 
Rozparovač? Řezník Chuck, senzacechtivý novinář, nevrlý dok-
tor, podivínský dědek, úlisný pasák, Sean a Henry nebo snad 
někdo jiný??

Hrají: Lukáš Adam, Jan Cina, Ondřej Bábor, Jan Kopečný, 
Michaela Nosková, Martina Šnytová, Monika Absolonová, 
Hana Fialová, Vanda Károlyi, Seidlová, Olga Želenská, 
Marek Holý, David Uličník, Dita Hořínková, Jana Musilová, 
Ilona Csáková, Athina Langoska, Miloslav Mejzlík, Ivan 
Vyskočil, Lukáš Langmajer, Lumír Olšovský, Pavel Nečas, 
Martin Šemík, Petr Dopita, Oldřich Kříž, Michaela Dolinová, 
Kateřina Petrová, Eliška Nezvalová, Renáta Podlipská, Lada 
Bělašková, Radka Pavlovčinová, Adriana Bajťková

Předpokládaná délka představení: 2 hod. 30 min. (včetně 
20 min. přestávky).  

Bližší informace budou s předstihem uveřejněné na 
plakátech v obecních vývěskách. Vstupenky bude možné 
rezervovat a zakoupit u paní Laďky Tiché.

NORDIC WALKING  
- Pojďte s námi za zdravím

Chtěla bych Vás touto cestou pozvat na lekce NORDIC 
WALKING – chůze pomocí hůlek.
Pomáhá při:
•  Bolestech zad •  Artróze
•  Osteoporóze •  Vysokému krevnímu tlaku
•  Nadváze •  Cévních problémech a dalších obtížích
Co je potřeba?
• Běžecká nebo chodecká obuv do každého počasí
• Sportovní oblečení do každého počasí
• Pár hůlek (pro začátek obyčejné od 390 Kč)

Nordic walking je zábavný, provozuje-li se zvláště s přáteli 
a ve skupině.

Vím, že někteří z vás již aktivně chodí, ale bojí se chodit sami 
v přírodě, v našich krásných lesích a okolí, a to je veliká ško-
da. Proto jsem se rozhodla zorganizovat řízené lekce NORDIC 
WALKING. Já sama chodím již třetím rokem a zúčastnila jsem 
se několika kurzů tohoto příjemného sportu.

Tento sport je opravdu vhodný pro každou věkovou katego-
rii. Nemusíte se obávat, když budete začátečníkem. Vše Vám 
vysvětlím a půjdeme spolu krok za krokem ke správné chůzi.

Plánujeme chodit pravidelně od měsíce září 2015  
a to vždy 1x týdně, předpokládané zahájení: 8. 9. 2015  
v 17 hodin (den i čas lze upravit dle požadavku zájemců).
Start 1. lekce: Dolní Přím - zámek

Výchozí bod by se střídavě měnil, dle bydliště zájemců 
(Horní Přím, Probluz, Nový Přím, Dolní Přím).  

Kontakt pro přihlášení k účasti:  
Hana Vycpálková tel.: 721 661 678 

email: HanaVycpalkova@seznam.cz
Budu se těšit, že společně vykročíme  

za dobrou náladou a zdravím!

Amfiteátr Chlum



- 7 -

ZKO Dolní Přím-Probluz

SPOLKOVÁ ČINNOST 

Naši myslivci provedli v jarních měsících úklid krmných za-
řízení v celé honitbě. Průběh letošní zimy nebyl ke zvěři příliš 
náročný a tato přezimovala v dobré kondici. Velké problémy 
však má zvěř srnčí a daňčí při hledání potravy. Když se roz-
hlédneme po okolí, převažují žlutá pole řepky. Tato plodina 
je velkým nepřítelem trávicího traktu zvěře. Proto jsme v ho-
nitbě rozmístili více než 100 kg kamenné soli, která při trávení 
zvěři pomáhá. Mírná zima rovněž pomohla k větší populaci 
zajíce polního. Je však otázkou jaká část přežije opakované 
postřiky zemědělských plodin a velmi silný provoz motoro-
vých vozidel již i na místních komunikacích. V rámci snahy 
o zachování původní zvěře v přírodních podmínkách jsme již 
po období několika let zcela vyloučili lov zajíce v honitbě 
Probluz. V bažantnici jsme udržovali chovné hejno bažan-
tů od prvních jarních dnů, sbírali snesená vejce. I letos jsme 
nasadili vejce do umělé líhně a od 11. května se nám začala 
líhnout první kuřátka. V současné době je jim poskytována 
veškerá péče a předpokládáme, že bažantíci budou opětov-
ně tvořit základ pro vypuštění do přírody.

Naše činnost se v le-
tošním roce začala roz-
víjet již od 19.  března, 
kdy se na naší cvičné 
brokové střelnici kona-
ly střelby pro adepty 
mysliveckého kurzu při 
okresním mysliveckém 
spolku v Hradci Králo-
vé. Mladí myslivci zde 
získávají základní zna-

losti a dovednosti při zacházení s brokovou zbraní.
18. dubna se v areálu bažantnice BOR konal jarní svod 

loveckých psů, jehož konání naše sdružení zajišťovalo pro 
kynologickou veřejnost při okresním mysliveckém spolku. 
Svodu se zúčastnilo více než 50 psů loveckých plemen. Prů-

ZKO Probluz pořádala již tradiční  
agility závody Pučálka cup

V sobotu 28. února pořádal agility tým ZKO Probluz ofi-
ciální agility závody, již tradiční Pučálka cup. Závody, se 
konaly v jezdecké hale na Dolním Přímu a byly určeny pro 
týmy závodící ve výkonnostní kategorii A1 a A2. Očekávaný 
zájem „agiliťáků“ o tyto závody se odrazil i na počtu soutěží-
cích týmů, kterých se v mrazivé ráno sešlo celých devadesát 
osm. Velmi zajímavé parkury postavila zkušená rozhodčí, 
trenérka i závodnice Alice Boháčová, která na stavbu zá-
vodních tras využila opravdu každičký metr rozlehlé haly. 
Ze ZKO Probluz se na start postavilo devět psů, z toho pět 
v kategorii „large“ a 4 v kategorii „small“. Domácím tentokrát 
štěstí nepřálo a na bednu bohužel nedosáhli, přesto ale 
předvedli skvělé výkony.  Sponzorem závodů byla společ-
nost Pučálka, která vítězům věnovala hodnotné ceny.

Neoficiální agility závody
Dne 31. ledna se v jezdecké hale na Dolním Přímu kona-

ly neoficiální agility závody, pořádané týmem ze ZKO Pro-
bluz. Závodů, které se skládaly ze dvou soutěžních běhů, 
se účastnily nejen zkušené týmy ale i týmy, které s agility 
teprve začínají, a jednalo se o jejich první start. Závodů se 
zúčastnilo více než šedesát týmů, skládajících se ze psa 
a  jeho psovoda. Otevřena a poměrně hojně zastoupena 
byla rovněž kategorie štěňat do 12 měsíců věku. Nejčastěji 
bylo možné na parkurech zahlédnout border kolie, šeltie, 
Jack Russel teriéry, ale i křížence, kteří se svými výkony ne-

zůstávali pozadu. Na závodech se dařilo i domácím týmům, 
kterých na start nastoupilo patnáct. Závody proběhly hlad-
ce a i přes nevlídné počasí panovala pohodová atmosféra.

Psí tábor na Pecce
Ve dnech 7. - 10. 5. 2015 proběhl v kempu na Pecce další 

ročník Psího tábora ZKO č. 559 Probluz. Bohužel se celý po-
byt nesl ve znamení konce pořádání těchto táborů. 

S Bohunkou a Vaškem Lehkými, kteří se v předešlých le-
tech starali nejen o nás, ale i o celý průběh tábora - jeho in-
terní akce, závody, soutěže i výcvik psů, jsme zavzpomínali 
na nejoblíbenější, ale i nejtěžší soutěže a závody, kterými 
jsme v rámci předchozích let společně prošli. Počasí se nám 
vcelku vydařilo (Venda Lehký dokonce tvrdil, že to bylo k tá-
boru objednané, jako vždy). 

Díky počasí jsme se mohli plně zapojit do denních nácviků 
stop, každodenního výcviku psů a zdokonalování jejich obran 
našimi figuranty Alešem a Milošem. Místo odpočinku jsme zá-
vodili a to ke spokojenosti psů a unavenosti psovodů, ale odmě-
nou nám byli pěkné ceny od firmy Salač, o které jsme soutěžili. 

I areál, kde jsme strávili spousty krásných chvil, prošel čás-
tečnou nadále pokračující rekonstrukcí. Ale nejkrásnější domi-
nantou stále zůstává nezapomenutelný výhled na hrad Pecka. 
Všichni doufáme, že to není úplný konec tábora, jen větší pauza 
a po jejím uplynutí se znovu na těchto táborech uvidíme. 

Ještě jednou bychom chtěli za všechny účastníky poděkovat 
Bohunce a Vaškovi za nezapomenutelné chvíle strávené v srdci 
přírody.

Myslivecké sdružení BOR Probluz 
běh a zajištění svodu bylo vysoce ceněno ze strany vedení 
okresního spolku.

V letošním roce uplynulo pětileté funkční období výboru 
našeho mysliveckého spolku. 11. května se konala volební 
schůze, jejímž úkolem byla volba výboru a revizní komise 
pro období dalších pěti let.

Pro další funkční období byli zvoleni jako předseda výbo-
ru opět JUDr. Václav Gadlina, myslivecký hospodář Tomáš 
Skalický, místopředseda a jednatel Jaroslav Bačina ml. a fi-
nanční hospodář Bačina Jaroslav st. Všichni tito členové již 
vykonávali své funkce v uplynulém funkčním období, takže 
je předpoklad úspěšného zvládnutí svých funkcí ku prospě-
chu spolku a myslivosti.

O náročnosti naší činnosti, kterou musíme zvládat, svědčí 
jednak soustavně se snižující počet aktivních členů spolku 
a rovněž zvyšující se věkový průměr našich členů. Přesto však 
nelze tvrdit, že věk je pro činnost myslivců limitující. S potěše-
ním jsme přijali skutečnost, že dne 2. května 2015 oslavil 90ti 
let věku pan Ladislav Dolanský z Břízy, náš dlouholetý člen. 
Ještě jednou mu touto cestou gratulujeme a přejeme mnoho 
sil k udržení záviděníhodné fyzické kondice.

Předseda Mysliveckého sdružení BOR
JUDr. Václav Gadlina
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Velikonoční jumpy - neoficiální závody v agility
Dne 4. dubna, na tzv. Bílou sobotu, pořádal agility tým 

ZKO Dolní Přím-Probluz neoficiální závody, které kvůli oba-
vě z nepříznivého počasí probíhaly v prostorné jezdecké 
hale na Dolním Přímu.

Agility závody byly určeny pro štěňata, začátečníky i po-
kročilé závodící týmy a skládaly se ze dvou jumpingových 
běhů, tj. běhů které neobsahují zónové překážky, mezi kte-
ré patří například houpačka a kladina. Týmy skládající se ze 

psovoda a jeho psa byly opravdu rozmanité a na startu bylo 
možné zahlédnout psy všech možných plemen. K těm nej-
častěji zastoupeným patřily známé border kolie, v kategorii 
„S“ (psi do 35 cm v kohoutku) se zase nejčastěji objevovali 
Jack Russel teriéři. I přesto, že startovních týmů bylo téměř 
sedmdesát, závody pěkně odsýpaly a panovala příjemná 
soutěžní atmosféra. Co se týče umístění, tak domácí závod-
níci ze ZKO Probluz nezůstali na vedlejší koleji a umístili se 
na předních příčkách.

SDH Dolní Přím
Letošní sezona začala již tradičně okrskovou soutěží, kte-

rou jsme pořádali na naší louce pod Dolním Přímem v so-
botu 2. května. Na louku se sjela družstva z okolních sbo-
rů dobrovolných hasičů. Za naše SDH startovalo družstvo 
mužů, žen a tři družstva mladých hasičů – starší, mladší 
a přípravka složená z dětí do 5 let. Ti jako obvykle vzbudili 
největší pozornost. Kromě družstva starších dětí si všichni 
odnesli diplomy, poháry nebo medaile za 1. místo. Podě-
kování patří nejen účastníkům soutěže, ale i paní hostinské 
Ivaně Pázlerové za zajištění občerstvení.

Mrzí nás stále klesající počet družstev mladých hasičů. 
V některých sborech nemají družstva dětí vůbec nebo byli 
nuceni pro nedostatek dětí činnost ukončit. Myslíme, že 
nám se práce s dětmi daří. Stále do oddílu přibývají pře-
devším malé děti. Na podzim, kdy začíná nový ročník hry 
PLAMEN, mezi s sebou rádi přivítáme další zájemce.

S družstvem mladších jsme 16. května vyrazili do Myštěv-
si na nejnáročnější soutěž roku - okresní kolo hry PLAMEN. 
Kategorie „mladší“ soutěží ve čtyřech disciplínách – štafeta 
dvojic, štafeta 4x60m, štafeta CTIF a požární útok. Po ce-
lodenním snažení jsme skončili na 7. místě z 11 družstev 
z celého okresu Hradec Králové. V kategorii „mladší“ podle 
pravidel soutěží děti od 6 do 10 let. My jsme měli družstvo 
složené převážně z dětí 6 až 8 let. Je to nevýhoda především 
v disciplínách, ve kterých jde o rychlost. Přesto jsme si ostu-

du neudělali a hlavně 
věříme, že se budou 
děti už jen zlepšovat.   

S velkým nadšením 
se vrhly do soutěží 
i naše hasičky. Mož-
ná se projevila zimní 
příprava v tělocvičně 
MŠ. Na první soutěži 
Východočeské hasič-

ské ligy ve Velkém Třebešově doběhly s časem 17,68 s. Bo-
hužel z toho byla jen bramborová medaile, protože s časem 
17  vteřin doběhlo dalších 5 družstev. Hasičky mají v plánu 
účast na všech 10 kolech Východočeské hasičské ligy a ně-
kterých soutěží Extraligy České republiky v požárním sportu.   

Hasiči však nejenom soutěží
Na jaře jsme uspořádali nebo jsme se zúčastnili těchto akcí:   

Karneval pro děti – 21. února
Na karneval přišlo 27 masek. V soutěži o nejkrásnější 

masku porota rozhodla o tomto umístění:  

1. místo Lilianka Stránská Princezna DUHA
2. místo Karolínka Doležalová Beruška
3. místo Dominik Mňuk Faraon
4. místo Tadeáš Doležal Hasič
5. místo Klaudinka Stránská Šípková Růženka
6. místo Pavlínka Soukupová Indiánka
 Vojta Hosa Klaun
7. místo Kristýnka Formanová Anděl

Zájezd pro děti do Divadla Spejbla a Hurvínka
V sobotu 18. 4. 2015 jsme pro děti uspořádali zájezd do 

Divadla Spejbla a Hurvínka na představení Jak pan Spejbl 
prášil. Jízda autobusem proběhla bez potíží a tak všichni 
byli včas v divadle. Byl čas i na fotografie se Spejblem a Hur-
vínkem a nákup upomínkových předmětů.

Smích dětí byl důkazem, že se představení líbilo. Plnou 
spokojenost výletníků dovršila návštěva restaurace  
Mc DONALD´s na zpáteční cestě.

Dále jsme se podíleli na těchto akcích a brigádách:
Úklid okolí obce – 28. března
Sběr papíru a železa – 11. dubna
Čištění koupaliště – 9. května


